
Zápis ze 6. zasedání Akademického senátu DFJP ve volebním období 2024–2027,  

konaného 10. 1. 2025 od 13.00 hodin v zasedací místnosti děkanátu DFJP (DA-01016) 

Přítomni:  Ing. Vladislav Borecký, Ph.D., Ing. Aleš Hába, Ph.D., Ing. Pavel Lopour, Ph.D., Ing. 
Jiří Nožička, Ph.D., Ing. Jan Pokorný, Ph.D., Ing. Ondřej Sadílek, Ph.D., Ing. Zde-
něk Sháněl, Ing. Jiří Šlapák, Ing. Aleš Šmejda, Ph.D., doc. Ing. Petr Voltr, Ph.D., 
Ing. Tomáš Gajdoš, Bc. Natálie Parlagi, Ing. Šárka Vančurová, Ing. Radek Vrba 

Omluveni:  Ing. Monika Bartošová, Ph.D. 

Hosté:  prof. Ing. Libor Čapek, Ph.D., doc. Ing. Ladislav Řoutil, Ph.D., Ing. Zdeňka Rych-

terová, doc. Ing. Libor Švadlenka, Ph.D., doc. Ing. Petr Nachtigall, Ph.D., Ing. Ve-

ronika Fričová, Ing. Petr Vnenk, Ph.D. 

Program zasedání: 

1. Zahájení, schválení skrutátorů 
2. Projednání a schválení programu zasedání AS DFJP 
3. Volba kandidáta na funkci děkana DFJP 
4. Různé 
5. Závěr 

1. Zahájení, schválení skrutátorů 
Předseda AS DFJP, dr. Hába, zahájil zasedání ve 13:00 a přivítal všechny přítomné, zvláště 

pak rektora UPCE, prof. Čapka a jmenovitě také přivítal a zároveň představil Ing. Zdeňku Rych-
terovou, která nově nastoupila do funkce tajemníka DFJP. Na úvod oznámil skutečnost, že dne 
6. 1. 2025 odstoupili z funkce senátora dr. Michálek a dr. Chocholáč, a to z důvodu možného 
střetu zájmů v souvislosti s volbou kandidáta na funkci děkana DFJP. Členství v AS DFJP nově 
přijali dne 6. 1. 2025 v souladu se Zprávou o průběhu a výsledcích voleb do AS DFJP pro funkční 
období 2024–2027 náhradníci dr. Bartošová a dr. Nožička. V době zahájení zasedání bylo pří-
tomno 14 senátorů. Předseda AS DFJP navrhl skrutátory pro toto zasedání: Ing. Jana Pokor-
ného, Ph.D., a Ing. Radka Vrbu. Hlasování se zúčastnilo všech 14 přítomných senátorů, kteří se 
většinově vyslovili pro návrh. Navržení skrutátoři tak byli schváleni. 

Hlasování: pro 12; proti 0; zdrželi se 2. 

2. Projednání a schválení programu zasedání AS DFJP 
Předseda AS DFJP seznámil přítomné s navrženým programem zasedání a navrhl, aby pro-

gram byl z důvodu již zmíněného nedávného odstoupení dr. Michálka z funkce senátora, který 

byl zároveň předsedou legislativní komise, pozměněn následovně: 

1. Zahájení, schválení skrutátorů 
2. Projednání a schválení programu zasedání AS DFJP 
3. Schválení předsedy legislativní komise AS DFJP 
4. Volba kandidáta na funkci děkana DFJP 
5. Různé 
6. Závěr 

K navržené změně programu zasedání nikdo nevznesl žádné připomínky, a proto dal před-
seda AS DFJP o pozměněném návrhu programu hlasovat. Hlasování se účastnilo všech 14 pří-
tomných senátorů, kteří se jednomyslně vyslovili pro návrh. Pozměněný program zasedání tak 
byl schválen. 



Usnesení 2025/01/01:  
Akademický senát DFJP projednal a schválil pozměněný návrh programu 6. zasedání Akade-
mického senátu DFJP konaného dne 10. 1. 2025 od 13.00 hodin. 

Hlasování: pro 14; proti 0; zdržel se 0. 

3. Schválení předsedy legislativní komise AS DFJP 
Předseda AS DFJP na úvod tohoto bodu programu zopakoval již zmíněnou skutečnost, že 

dosavadní předseda legislativní komise, dr. Michálek, odstoupil z funkce senátora a je tedy 
nezbytné, aby AS DFJP v souladu s článkem 9, odst. 4 Jednacího řádu AS DFJP schválil nového 
předsedu legislativní komise. Předseda AS DFJP předběžně navrhl na funkci předsedy legisla-
tivní komise dosavadního člena legislativní komise Ing. Pavla Lopoura, Ph.D. Protože nebyly 
vzneseny žádné připomínky, dal předseda AS DFJP hlasovat o návrhu Ing. Pavla Lopoura, Ph.D. 
na funkci předsedy legislativní komise. Tajného hlasování se účastnilo všech 14 přítomných 
senátorů, z nichž 13 senátorů hlasovalo pro návrh a 1 senátor se zdržel hlasování. Navržený 
předseda legislativní komise tak byl schválen. 

Usnesení 2025/01/02:  
Akademický senát Dopravní fakulty Jana Pernera schvaluje předsedu Legislativní komise AS 
DFJP Ing. Pavla Lopoura, Ph.D. 

Hlasování: pro 14; proti 0; zdržel se 0. 

4. Volba kandidáta na funkci děkana DFJP 
Předseda AS DFJP shrnul na úvod tohoto bodu programu podstatné skutečnosti týkající 

se aktuální volby kandidáta na funkci děkana DFJP: 

- Termín podávání návrhů kandidátů na funkci děkana byl stanoven na 3. 1. 2025, 13.00 
hod. Volební komisi bylo doručeno do tohoto termínu 6 návrhů. Ve všech případech 
byl na funkci děkana DFJP navržen doc. Ing. Ladislav Řoutil, Ph.D. Návrhy podali doc. 
Ing. Bohumil Culek, Ph.D. (VVCD), Ing. Jan Chocholáč, Ph.D. (KDMML), Ing. Martin Ko-
hout, Ph.D. (KDPD, vedoucí DPDFČT), Ing. Vítězslav Krčmář (vedoucí KEEZ), doc. Ing. 
Petr Voltr, Ph.D. (vedoucí VVCD) a Ing. Jakub Vágner, Ph.D. (vedoucí KDPD). 

- Dne 7. 1. 2025 proběhlo předvolební shromáždění akademické obce a zaměstnanců 
DFJP, na kterém se doc. Řoutil, jako kandidát na funkci děkana, představil. 

Předseda AS DFJP vyzval dále předsedu volební komise doc. Nachtigalla, aby v krátkosti 
seznámil všechny senátory s postupem volby kandidáta na funkci děkana. 

Po provedené volbě, která byla jednokolová, informoval předseda volební komise 
doc. Nachtigall všechny přítomné o výsledku tajného hlasování. Hlasování se zúčastnilo všech 
14 přítomných senátorů a pro návrh na jmenování děkana se vyjádřilo 13 senátorů. 

Pro kandidáta doc. Ing. Ladislava Řoutila, Ph.D. se vyslovila v tajném hlasování nadpolo-
viční většina všech členů AS DFJP. Volební komise konstatuje, že AS DFJP zvolil kandidáta na 
funkci děkana. 

Předseda AS DFJP poblahopřál doc. Řoutilovi ke zvolení a poděkoval členům volební ko-
mise za celou přípravu návrhu na přijetí děkana. Následně rektor UPCE, prof. Čapek, rovněž 
poblahopřál doc. Řoutilovi ke zvolení. Vzhledem k tomu, že nikdo další se už k tomuto bodu 
nepřihlásil do diskuze, dal předseda AS DFJP hlasovat o návrhu usnesení, pro který se vyslovilo 
všech 14 přítomných senátorů. Návrh usnesení byl tedy přijat. 



Usnesení 2025/01/03:  
Akademický senát Dopravní fakulty Jana Pernera zvolil v souladu s čl. 19 Jednacího řádu AS 
DFJP kandidáta na funkci děkana Dopravní fakulty Jana Pernera a dle ustanovení § 27 odst. 
1 písm. g) zákona č. 111/1998 Sb. o VŠ navrhuje rektorovi Univerzity Pardubice jmenovat 
děkanem doc. Ing. Ladislava Řoutila, Ph.D. Akademický senát Dopravní fakulty Jana Pernera 
ukládá předsedovi senátu předložit tento návrh kandidáta na funkci děkana rektorovi Uni-
verzity Pardubice do 3 pracovních dnů. 

Hlasování: pro 14; proti 0; zdržel se 0. 

5. Různé 
Předseda AS DFJP informoval o následujícím sledu pravděpodobných událostí, které 

budou mít vliv na další činnost AS DFJP. V případě, že bude jmenován doc. Řoutil děkanem 
DFJP, pak se bude konat nejbližší řádné zasedání již dříve, a to z důvodu záměru děkana jme-
novat proděkany. Jmenuje-li však doc. Řoutil jako své proděkany dr. Michálka a dr. Liberovou 
(o tomto záměru v případě svého zvolení a následného jmenování informoval doc. Řoutil na 
předvolebním shromáždění akademické obce a zaměstnanců DFJP), zanikne dr. Michálkovi dle 
§ 8 odst. 2 zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách členství v AS UPCE. Ze stejného důvodu 
však nebude moct členství v AS UPCE přijmout ani jediná náhradnice z řad akademických pra-
covníků, dr. Liberová. Je tedy zřejmé, že počet náhradníků z řad akademických pracovníků na 
výkon funkce senátora v AS UPCE ve volebním celku DFJP není dostatečný, což je oprávněný 
důvod dle čl. 1, odst. 8 Volebního řádu AS UPCE k vypsání doplňovacích voleb. Předseda AS 
DFJP dále uvedl, že je v této věci v kontaktu s předsedou AS UPCE, který ho informoval o tom, 
že vyhlášení doplňovacích voleb se předpokládá na nejbližším zasedání AS UPCE, tj. 21. 1. 
2025. Po vyhlášení doplňovacích voleb musí AS DFJP dle článku 3, odst. 2 Volebního řádu AS 
UPCE zvolit na návrh předsednictva AS DFJP volební komisi a schválit konkrétní termíny konání 
voleb ve stanoveném volebním intervalu schváleném při vyhlášení voleb AS UPCE. Předseda 
AS DFJP tedy doporučil, aby všechny tři zmíněné body k projednání (záměr děkana jmenovat 
proděkany, zvolení dílčí volební komise a schválení termínů doplňovacích voleb do AS UPCE) 
byly součástí jednoho zasedání AS DFJP. Po krátké diskuzi byl dohodnut termín 24. 1. 2025 od 
14:00 hod. 

Doc. Řoutil poděkoval členům AS DFJP za vyjádřenou podporu a uvedl, že v případě 
svého jmenování bude společně s týmem proděkanů usilovat, aby Dopravní fakulta Jana Per-
nera byla nadále respektovanou institucí, na které působí inspirující osobnosti a motivovaní 
studenti. 

6. Závěr 
Předseda AS DFJP poděkoval přítomným za účast a zasedání ukončil ve 13.40 hod. Ter-

mín příštího řádného zasedání byl naplánován na 24. 1. 2025 od 14:00 hod. 

Zapsal: Aleš Hába 


